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Miljö- och hälsoskyddsnämnden Utdrag ur protokoll, fört vid 

sammanträde 2019-03-05, § 17 

 

   
 

 Tid Tisdagen den 5 mars 2019 kl. 17.00 – 17.15 
   

 Plats Wärdshuset Lasse Maja, Järfälla 
   

 Justering Fredagen den 15 mars 2019 §§ 1-6, 8, 10-11, 17-24, 26-28 

  

 Omedelbart justerade paragrafer 

 Justering Tisdagen den 5 mars 2019, §§ 7, 9, 12-16, 25 

  

 

Katarina Luhr Emilia Bjuggren §§ 1-15, 17-28 

 

 

Lars Sundberg § 16 

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Katarina Luhr (MP) ordföranden  
Emilia Bjuggren (S) vice ordföranden §§ 1-15, 17-28 
 
Torbjörn Erbe (M)   
Fritz Lennaárd (M)  §§ 1-15, 17-28 
Alexandra Grimfors (M)  §§ 1-14, 16-28 
Jonas Nilsson (M)   
Christoffer Jönsson (L)   
Lars Sundberg (S)   
Emelie Stark (S)   
Arvand Mirsafian (V)   
Alva Holm Katsoulis (V)   
Urban Emson (SD)   

 

 Tjänstgörande ersättare: 
Joel Tekle-Georgis (S) § 16  för Emilia Bjuggren (S) 
Per Hagwall (M) § 15  för Alexandra Grimfors (M) 
Per Hagwall (M) § 16  för Fritz Lennaárd (M) 
Maja Boström (C)  för Gunnar Caperius (C) 
 

 

 Ersättare: 
Per Hagwall (M) §§ 1-14, 17-28  
Sten Edebäck (M)   
Mattias Hallberg (M)   
Joel Tekle-Georgis (S) §§ 1-15, 17-28  
Jakob Sahlin (S)   

 

 
Tjänstemän: 

 T.f. förvaltningschefen Monika Gerdhem, Anna Hadenius, Gustaf 

Landahl, Lena Mittal, Mikael Nyberg, Daniel Persson, Maria Svanholm, 

Emily Tjäder, Malin Täppefur samt borgarrådssekreteraren Sabina 

Edelman och personalföreträdaren Luis Lopez. 
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 § 17 
Uppföljning av delmål 1.1 i Stockholms stads 
miljöprogram 2016-2019 och Strategi för fossilbränslefritt 
Stockholm 2040 
samt analyser av delmål 1.2-1.5 i Stockholms stads 
miljöprogram 2016-2019 
Dnr 2019-2643 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt förslag från 

ordföranden Katarina Luhr (MP), Torbjörn Erbe m.fl. (M), 

Christoffer Jönsson (L), Maja Boström (C), vice ordföranden 

Emilia Bjuggren m.fl. (S) och Arvand Mirsafian m.fl. (V): 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

förvaltningens rapport. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att uppdra åt 

förvaltningen att återkomma till nämnden med underlag på 

vilka åtgärder som krävs för att staden ska kunna öka takten 

med att energieffektivisera sin verksamhet för att nå de 

uppställda klimatmålen. 

 

3 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att därutöver anföra: 

 

Enligt ärendet ligger staden i fas med att nå stadens 

övergripande CO2-utsläppsmål för 2020 men klarar inte 

målen om 10 % minskad energianvändning genom 

energieffektivisering.   

 

Klimatarbetet står på två ben, en del är att byta ut det fossila 

till förmån för förnyelsebara bränslen, den andra är att minska 

energianvändningen för att styra våra förnybara resurser till 

den mest effektiva användningen.  

 

Att minska vår energianvändning är både ekologiskt och 

ekonomiskt långsiktigt hållbart och kommer underlätta 

omställningen till en fossilbränslefri stad. 

Energieffektiviseringar är ett viktigt instrument för minskad 

energianvändning. När nu de låga frukterna är plockade krävs 

ett större arbete för nästa steg. I den grönblå budgeten för 

2019 uttrycks att staden mer strukturerat behöver arbeta med 

att energieffektivisera sin verksamhet. 

 

Det är tydligt att energieffektivisering måste få ett tydligare 

fokus i revideringen av Strategi för fossilbränslefritt 

Stockholm 2040 och vi vill därför be förvaltningen att 

återkomma med mer detaljerade underlag på vilka åtgärder 

som krävs för att staden ska kunna öka takten med att 
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energieffektivisera sin verksamhet för att nå de uppställda 

klimatmålen. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 18 februari 2019. 

Förvaltningen föreslår att nämnden beslutar följande: 

 

1 Godkänna förvaltningens rapport. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Katarina Luhr (MP), Torbjörn Erbe m.fl. (M), 

Christoffer Jönsson (L), Maja Boström (C), vice ordföranden 

Emilia Bjuggren m.fl. (S) och Arvand Mirsafian m.fl. (V) 

föreslår (se beslutet). 

 

2) Urban Emson (SD) föreslår att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) ställer förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt förslag från ordföranden Katarina 

Luhr (MP), Torbjörn Erbe m.fl. (M), Christoffer Jönsson (L), Maja 

Boström (C), vice ordföranden Emilia Bjuggren m.fl. (S) och 

Arvand Mirsafian m.fl. (V). 

 
Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Emilia Bjuggren m.fl. (S) och Arvand Mirsafian 

m.fl. (V) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

 

Miljöförvaltningen har följt upp stadens måluppfyllelse 

gällande miljöprogrammet och klimatstrategin för 

fossilbränslefri stad till år 2040. Det är tydligt att arbetet med 

stadens miljöprogram och klimatstrategi behöver 

intensifieras. IPCC:s senaste rapport visar med all tydlighet 

att omställningstakten behöver öka och klimatutsläppen 

minska dramatiskt under de kommande decennierna. Mot den 

bakgrunden är det oroande att arbetet med 

energieffektiviseringar går långsammare än planerat och att 

utsläppen inom vägtrafiken tvärtom ökar.  

 

I uppföljningen framgår att staden inte kommer att nå målen 

om energieffektiviseringar i stadens fastighetsbestånd. 

Mängden köpt energi minskar inte i den takt som anges i 

varken miljöprogrammet eller budgeten. Istället för att minska 

har energianvändningen ökat med 4,7 %. 

 

Miljöprogrammet har även mål om att minska 
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bostadsbolagens energianvändning räknat som kilowattimmar 

per kvadratmeter. Inte heller det målet kommer något av 

bostadsbolagen att klara. 

 

Klimatstrategin har ett mål om att utsläppen ska minska med 

20 000 ton koldioxid genom energieffektiviseringar 

motsvarande 10 % jämfört med år 2015. Även det målet 

missar staden. Utsläppen har istället för att minska ökat med 

4 000 ton koldioxid. 

 

Energicentrum skriver i sin årsrapport för 2018 att det krävs 

ökade insatser för att stadens energieffektiviseringsmål till år 

2020 ska kunna nås. I det arbetet utgör Energicentrum ett 

viktigt stöd för stadens förvaltningar och bolag, men det som 

saknas är en tydlig styrning och tillräckliga resurser för att 

kunna genomföra åtgärder. Stadens bolag behöver prioritera 

resurser till arbetet med energieffektivisering och stärka fokus 

på underhåll och energisparåtgärder parallellt en hög 

nybyggnationstakt. 

 

Vi ser också att effektiviseringar ensamt inte kommer räcka 

för att nå stadens energi- och klimatmål vilket utvecklingen i 

vägtrafiken visar. Trots ett lovande arbete med fler miljöbilar 

och biobränslen leder ökningen av vägtrafiken i staden med 

3 % sedan år 2013 till att utsläppen totalt sett ökat. 

Utvecklingen i vägsektorn är ytterligare ett tecken på Jevons 

paradox att vinsten från ökad effektivisering tyvärr 

kompenseras av en ökad användning. Detta belyser att staden 

behöver vidta än fler åtgärder och tillsammans med regionen 

och kranskommuner bygga ut kollektivtrafiken, främja 

samåkningen och dämpa bilberoendet. Vi vill därför se att 

utbyggnaden av tunnelbanan mellan Älvsjö och Fridhemsplan 

påbörjas snart. 

 

Gällande stadens solelproduktion välkomnar vi att 

utbyggnaden av solpaneler visserligen går snabbare än 

målsättningen i miljöprogrammet, men konstaterar att 

utbyggnaden inte är i närheten av den takt som fastställs i 

strategin för fossilbränslefritt Stockholm. Därför efterfrågar vi 

större insatser för att säkerställa att målet ”tio procent av 

stadens el ska produceras förnybart år 2040” uppnås. 

 

Vi välkomnar uppföljningen av stadens miljö- och 

klimatarbete och förutsätter att arbetet nu intensifieras. Den 

borgerliga majoriteten behöver ta krafttag för att staden ska 

kunna minska sin totala klimatpåverkan och nå sina mål. Det 

räcker inte med symbolpolitik och tomma ord. Det behövs 

tydligare styrning och mer resurser för att nå framgång. 
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 Vid protokollet 

 Lena Mittal 

 


